
1 
 

BRIEF Re Re Uitvoering Masterplan Verkeer 
Houtkwartier en verkeersmaatregelen Raadsherenbuurt 
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Gemeente Leiden 
Ashely North 
c.c. Isidoor Hermans 
 
Datum: 28 maart 2023 
 
Onderwerp: Uitvoering Masterplan Verkeer Houtkwartier en Raadsherenbuurt Zuidoost 
         Reactie op email wethouder van 20 februari 2023 
 
Voorstel agenda voor ons gesprek 

 Samenwerking en participatie 
 Fasering aanpak, planning en toezeggingen 

o Prioriteiten 
o Masterplan Verkeer Houtkwartier 
o Korte termijn Rijnsburgerweg 
o Korte termijn Posthofrotonde 
o Maatregelen tijdens uitvoering werkzaamheden 

 Suggesties vanuit de wijk 
 Andere dan verkeerstechnische maatregelen 
 Parkeerproblematiek 

 
 
Samenwerking en participatie 
In maart 2014 heeft de gemeenteraad unaniem een motie aangenomen om de verkeersveiligheid in 
het Houtkwartier te verbeteren. Deze motie was een aanvulling op de geplande bouw van 148 
woningen, 2 appartementen complexen, een nieuw schoolgebouw, een parkeergarage en een 
sporthal.  
In januari 2020, dus bijna 6 jaar later, is het project Masterplan Verkeer Houtkwartier gestart. Dit 
betrof het complete Houtkwartier. Daar maakten ook de Rijnsburgerweg, de Posthofrotonde, 
Houtkwartier Zuidoost en Raadsherenbuurt Zuidoost deel van uit. Het ging zowel om het verkeer als 
het parkeren. In 2020 is sprake geweest van een intensieve en goede samenwerking tussen het 
projectteam en de wijkvereniging. In de tweede helft van 2020 zijn in nauwe samenwerking 
alternatieve oplossingen bedacht en schetsontwerpen gemaakt. Bij de start van de 2e 
participatieronde (december 2020) bleek echter dat de Rijnsburgerweg, de Posthofrotonde, 
Raadsherenbuurt Zuidoost en Houtkwartier Oost niet langer binnen de scope van het project vielen 
en bij andere projecten waren ondergebracht. Daarover was vooraf niets gecommuniceerd. Daarmee 
verviel de mogelijkheid om problemen als sluipverkeer, spookrijden en verkeersknelpunten op en 
rond de Posthofrotonde geïntegreerd aan te pakken. We constateren dat in de daarop volgende 
periode de samenwerking en participatie zorgvuldig kapot is gemaakt. Er was sprake van een 
maandenlange (8 maanden) totale radiostilte en resteerde er  een versnipperde aanpak van een 5-tal 
projecten zonder overall ontwerp. 
In augustus 2021 lag er een uitgewerkt plan op tafel voor een beperkt deel van de wijk, waar de wijk 
zich onvoldoende in kon vinden. De wijk heeft in september 2021 een uitgebreide brief naar de 
wethouder gestuurd met de nodige suggesties voor aanpassingen. Op 12 oktober 2021 heeft het 
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gemeentebestuur het Masterplan Verkeer Houtkwartier vervolgens vastgesteld. Alle suggesties van 
de wijkvereniging werden daarbij zonder enig overleg afgewezen.  
Daarna is het tot begin juni 2022 opnieuw volledig stil gebleven. Het complete projectteam was op 
dat moment weg bij de gemeente. Wel hebben in de 2e helft van 2022 een aantal constructieve  
overleggen gehad met Isidoor Hermans en Huib van der Kolk. Met de projectmanager voor het 
masterplan Houtkwartier (Sjoerd Hoogerwerf) is op beperkte schaal contact geweest.  
We zouden graag willen samenwerken en participeren op de manier zoals dat in 2020 ging. Het is 
dan wel nodig dat de gemeente daadwerkelijk iets doet met de voorstellen en suggesties vanuit de 
wijk, ook als dat betekent dat eerdere besluiten herzien moeten worden.  
  
Fasering, planning en toezeggingen 
In de overleggen met Isidoor Hermans en Huib van der Kolk is vastgesteld, dat het nodig is om 
voortgang te maken en niet alles op alles te laten wachten. Er zouden daarom afspraken gemaakt 
moeten worden over korte termijnmaatregelen  voor de Posthofrotonde en de Rijnsburgerweg. 
Mogelijk zouden ook korte termijnmaatregelen aan de orde zijn, die niet passen  in de eindsituatie. 
Isidoor en Huib waren niet op de hoogte van de wensen van de bewoners over het 
eenrichtingsverkeer circuit, de Posthofrotonde en de Rijnsburgerweg. Vanuit de wijk hebben we de 
betreffende informatie beschikbaar gesteld. 
 
Prioriteiten om aan te pakken: 

1. Posthofrotonde 
2. Rijnsburgerweg 
3. Spookrijden Kagerstraat 
4. Sluipverkeer 
5. Snelheidsverlaging 
6. Fietsen op trottoirs tegengaan 

 
Masterplan Verkeer 
We zijn het niet eens met de voorgestelde fasering.  

 Wij gaan uit van 3 fases voor de uitvoering van het Masterplan Verkeer Houtkwartier 
 Het eenrichtingsverkeer circuit zou onderdeel dienen te zijn van fase 1, waarbij de 

betreffende wegen visueel versmald worden. Dit is nodig om het spookrijden tegen te gaan. 
De definitieve versmalling wordt eind jaren 2020 gerealiseerd tegelijk met de splitsing van de 
riolering. Dit heeft een grote steun vanuit de wijk. 

 Ook de aanpassing van het kruispunt van de Houtlaan met de Antonie Duycklaan, 
eenrichtingsverkeer Houtlaan (tussen Antony Duycklaan en Faljerilstraat) en het betreffende 
plateau zouden onderdeel van fase 1 dienen te zijn. 

 Ons is niet duidelijk welke maatregelen in fase 1 worden getroffen voor het kruispunt 
Posthofrotonde / Kagerstraat / Houtlaan.   

De gevraagde toezegging/garantie om de betreffende fases achter elkaar en feitelijk uit te voeren 
ontbreekt.  
 
De volgende ontwerpen hebben we tot nu toe niet teruggezien in de opgestelde ontwerpen: 

 Houtlaan: halen en brengen zowel voor Woutertje Pieterse, bewoners en bezoekers van 
Alrijne. 

 Kruispunt Houtlaan / Faljerilstraat / Antony Duycklaan 
 Keuze autoknip / fietssluis Kagerstraat 
 Verplaatsing ondergrondse containers Kagerstraat 

 
Korte termijn Posthofrotonde 
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Vanuit de wijk is voorgesteld de Posthofrotonde rondom eenrichtingsverkeer voor fietsers te maken. 
Dit maakt het veel overzichtelijker zowel voor de fietsers als voor de automobilisten. De huidige 
fietspaden om de Posthofrotonde zijn bovendien veel te smal voor het drukke fietsverkeer in twee 
richtingen gedurende de spitsuren. Combineer dit met het afsluiten van de Braassemerstraat aan de 
zijde van de Rijnsburgerweg. Dit heeft de instemming van de wijk.  
 
Korte termijn Rijnsburgerweg 
In aansluiting op het eenrichtingsfietsverkeer op de Posthofronde wordt voorgesteld om ook voor 
het fietsverkeer langs de Rijnsburgerweg eenrichtingsfietsverkeer in te stellen. Combineer dit met 
het afsluiten van de Braassemerstraat aan de zijde van de Rijnsburgweg.   
Vanuit diverse overleggen is geconstateerd, dat de hoeveelheid gemotoriseerd verkeer over de 
Rijnsburgerweg beperkt zou moeten worden. Dit helpt om de geluidssoverlast te beperken en om de 
Posthofrotonde te ontlasten. We willen graag nader overleg over de realisatie van een en ander.  
 
Maatregelen tijdens uitvoering werkzaamheden 
Het is noodzakelijk om gezamenlijk een degelijk plan op te stellen voor het begeleiden en beheersen 
van de verkeersstromen tijdens de uitvoering van de werkzaamheden. Een verkeerchaos zoals b.v. 
eind oktober 2022 dient te worden vermeden.  
 
Suggesties vanuit de wijk 
In uw reactie (mail van 20 februari) wordt niet ingegaan op de volgende ingebrachte punten: 

 Het weren van touringcarbussen 
 Het weren van zwaar vrachtverkeer 
 Het afsluiten Braassemerstraat aan de kant van de Rijnsburgerweg 
 De aansluiting op de verkeersstromen naar en vanuit de Raadsherenbuurt 
 Het verkeerscircuit 
 De situatie en prioriteit van de aanpak de Posthofrotonde en de Rijnsburgerweg 

 
Andere dan verkeerstechnische oplossingen 
Verkeersveiligheid kan niet alleen met verkeerstechnische oplossingen worden verbeterd. We vragen 
aandacht voor: 

 De noodzaak van handhaving 
 Het voorkomen van massaal fietsen op trottoirs 
 De noodzaak om ouders en scholieren medeverantwoordelijk maken voor hun eigen 

verkeersveiligheid 
 Geen vuil ophalen tijdens de spits 

 
Parkeerproblematiek 
De parkeerproblematiek in de wijk heeft niet de gewenste aandacht gekregen: 

 Het Houtkwartier is geen standaard woonwijk.  
o De ochtend is qua parkeerdruk maatgevend en niet de avond, zoals de afdeling 

parkeren steeds hanteert. 
o Het parkeren in onze wijk is volstrekt asymmetrisch. De Zuidwest-zijde heeft een 

hoge parkeerdruk; de Noordoost-zijde heeft een lage parkeerdruk. De Noordoost-
zijde is onbewaakt en daardoor sociaal onveilig 

 Als gevolg van het project Herinrichting Houtkwartier Oost zijn 84 parkeerplaatsen 
verdwenen. Deze zouden worden gecompenseerd door: 

o Het opheffen van het dubbeltjes parkeren per 1 januari 2022 (dit is nog altijd niet 
gebeurd) 

o Voorgesteld is om medewerkers van de scholen te laten parkeren in de 
Vennemeerstraat en de parkeergarage Vennemeerstraat (bij voorkeur via een aparte 
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parkeerzone c.q. het binden van af te geven parkeervergunningen aan deze 
parkeergelegenheden). In het besluitdocument van 12 oktober 2021 staat dat 
hierover afspraken zijn gemaakt. Uit niets blijkt dat dergelijke afspraken zijn 
gemaakt. Hooguit is schriftelijk een aantal scholen geadviseerd de medewerkers te 
vragen daar te parkeren. Schooldirecteuren zijn hiervan echter niet op de hoogte.  

 Er is een invalidenparkeerplaats opgeheven als gevolg van het project Herinrichting 
Houtkwartier Oost. Daar is geen nieuwe invalidenparkeerplaats voor teruggekomen 

 De 25 parkeerplaatsen achter de school “Het Waterland” zijn geen openbaar beschikbare 
parkeerplaatsen, zoals ze worden geregistreerd door de afdeling parkeren. Het betreffende 
terrein is verpacht aan ProRail. Ook is dat een sociaal onveilige plek. 

 Op de oude ROC locatie is sprake van 11 openbare parkeerplaatsen op particulier terrein. Het 
gaat hier om gratis parkeren op particulier terrein. Er is geen sprake van handhaving. Deze 
situatie is vastgelegd in de koopcontracten van de betreffende bewoners. De wens bestaat 
om een einde te maken aan deze situatie.  

 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Wim Scholten 
Kagerstraat 30 
2334 CR Leiden 
vz wijkvereniging Houtkwartier 
mob +31 651 137 163 


